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40. møde.  

Tirsdag den 7. marts kl. 14. 

Formanden: I skrivelse af dags dato med- 
deler økonomiministeren, at han i henhold 
til forretningsordenens § 19, stk. 3, ønsker 
her i tinget 홢 sä, vidt muligt fredag den 
10. marts d. å. 홢 at give en redegørelse 
for Den økonomiske Ársoversigt for 1961. 
Årsoversigten vil samme dag blive omdelt 
til tingets medlemmer. 

Uden for dagsordenen giver jeg ordet til 
det ærede medlem hr. Foged, for at han 
kan fremsætte et tidligere anmeldt forslag 
til folketingsbeslutning. 

Foged: Da mit partis ordfører, det ærede 
medlem hr. Thisted Knudsen, er forhindret 
i at være til stede, skal jeg fremsætte det 
i fredags anmeldte forslag til folketingsbeslttt- 
ning om ophævelse af grundskyld og ejendoms- 
skyld til staten. 

Som. anført i bemærkningerne finder vi 
som helhed ejendomsbeskatningen forældet. 
Det er et system, der er behæftet med så 
mange fejlmuligheder, at det i almindelig- 
hed bliver modtaget med stor reservation 
af alle de borgere, som er underkastet disse 
beskatningstilfældigheder. Selv om de skat- 
telignende myndigheder gør sig alle hæder- 
lige anstrengelser for at vurdere rigtigst 
muligt, er deres opgave uløselig; det lader 
sig ikke gøre, specielt ikke i byerne. At 
vurdere Danmarks overflade kvadratmeter 
på kvadratmeter er en uløselig opgave. Når 
dette er tilfældet, må det være folketingets 
opgave at udarbejde skattelove, der mere 
harmonerer med den nye tid, den nye ver- 
den, som teknikken har ført os ind i. Lad 
gå, at vi har haft ejendomsbeskatningen 
som et overgangsfænomen i ca. et halvt år- 
hundrede, men det er en tilstand og en 
stilstand, som ikke kan vedvare, og det er 
bagstræb at fortsætte ret meget længere ad 
den vej. 

Det foreliggende forslag går derfor ud på 
at fremme en afvikling af statsejendoms- 
beskatningen. Det udskrevne beløb er på 
ca. 100 mill. kr. og vil som følge af den nye 

ej endomsskyldvurdering formodentlig stige 
til 130 mill. kr., fordelt med ca. 1/3 på 
landområderne og ca. 2/3 på byområderne. 
Den omtalte skat bevirker højere husleje, 
højere omkostninger for den enkelte, uanset 
om vedkommende har indkomst eller ej, og 
den enkelte borger præsenteres for en reg- 
ning, uanset om vedkommende har mulig- 
heder for at betale eller ej. 

Som sagt, vi ønsker en afvikling, og jeg 
skal på venstres og det konservative folke- 
partis vegne anbefale forslaget til det høje 
tings velvillige behandling. 

Formanden: Eksemplarer af det nu frem- 
satte forslag til folketingsbeslutning vil blive 
omdelt. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Valg af 17 medlemmer til et udvalg an- 
gående forslag til lov om hjemmeværnet. 

Valgt blev: Frode Jakobsen, Holger Erik- 
sen, Victor Gram, Per Hækkerup, Niels 
Matthiasen, Helge Nielsen, Axel Ivan Peder- 
sen, Edel Saunte, Aage Fogh, From, Conrad 
Kofoed, Ellen Poulsen, Østergaard, Erik 
Kragh, Ole Bjørn Kraft, Marie Antoinette 
von Lowzow og O. Mathiasen, 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til lov om ud- 
skrivning af indkomst- og formueskatten til 
staten for skatteåret 1961-62. 

(Lovforslaget findes i tillæg A. sp. 846, 
fremsættelsen i tidenden sp. 1604). 

Formanden: Sammen med denne sag fore- 
tages de under punkterne 3 og 4 på dags- 
ordenen opførte sager, nemlig: 

Første behandling af forslag til lov om på- 
ligningen af indkomst- og formueskat til 
staten. 

(Lovforslaget findes i tillæg A. sp. 825, 
fremsættelsen i tidenden sp. 1598). 

Første behandling af forslag til lov om 
ændring i lov om særlig indkomstskat m. v. 

(Lovforslaget findes i tillæg A. sp. 839, 
fremsættelsen i tidenden sp. 1598). 


